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 دكاوتولاافي م سرللدة لمساعدوات الاا

AutoCAD in Aids Drawing 

م لقياد ايري لتيت العملياض ابعدم لمستخالتي تسهل على دوات الان اعة مومجمد كاوتاوفي توجد 

 دوات.لااه ذهم هض اراستعال وسنحاوبها 

There is a group of tools in AutoCAD that make it easier for the user to 

perform some of the operations he wants to perform. Do it and we will try 

to review the most important of these tools. 

Ortho graphic mode -1 (دلمتعاما مسرلا ماظن) 

 .تثيادالاحا ورمحا مع وازيلتا على مةوسرلما طوطلخا رباجبا ماظلنا ذاه وميق

 This system forces the drawn lines to be parallel to the coordinate axes. 

 :رلاما لىا لوصولل

 Command:  ShortCut  Status bar 

Ortho 

 :On لتنشيط الامر
 :Off الامر ءلالغا

F8  

 

 commend barفي ال  في لتاليةا سالةرلا يطيعو طينش F8 على طلضغا دعن

Command: <Ortho˃ 

 .دلتعاما ءلغاا ميت ثانية رةم طلضغا دعنو

bar Command When you press F8 it activates and gives the following 

message in the Command bar. When pressed a second time, the 

perpendicularity is cancelled. 
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Grid mode-2 لشبكةا ماظن 

 نيمك ،بيانية قةور لىا مسرلا شاشة لوتتح ثحي مسرلا شاشة على شبكة رضبع رلاما ذاه يسمح 

 طفق لشاشةا على رهظت لشبكةا هذه. لحاجةا بحس لشبكةا طنقا نبي لفاصلةا ةلمسافاا على طرةلسيا

 ةلتاليا طرقلا نتبع هءلغاا او Grid رما طلتنشي. باعةطلا دعن قةورلا على رهظت لاو

This command allows you to display a grid on the drawing screen, turning 

the drawing screen into a graph paper. The distance between network 

points can be controlled as needed. This network appears on the screen 

only and does not appear on the paper when Printing. To activate or cancel 

the Grid command, we follow the following methods. 

 Command:  ShortCut  Status bar 

Gridmode 

 :1 لتنشيط الامر
 :0 الامر ءلالغا

F7  

 

 .حلمفتاا سبنف هؤلغاا ميتو طينش F7 على طلضغا دعن

When you press F7, it is activated and canceled with the same key 

snap mode-3 ((زةلقفا) بثولا ماظن) 

. مسبقاً ددةمح بمسافة) تثباو( ازت قف شكل على ونلتك مسرلا رشؤم كةرح على طرةلسيا نيمك 

 ذمن( مسر رما دكاوتولاا نامجرب ءاطعا دعن لأإ ،لاًاو هطتنشي دعن عمله رهظلاي رلاما ذاه ان علماً(

 ءاطعا دبع مسرلا قةطمن في رشؤلما ركح رلاما ذاه هميةا ضيحولت.)) وقف فما 2012    دكاوتاو

 او snap رما طلتنشي. لشاشةا نم لاسفلا زءلجا في تثيادالاحا ظلاحو مثلاً Line   مسر رما

 :لتاليةا طرقلا نتبع هءلغاا

The movement of the drawing cursor can be controlled to be in the form of 

jumping (staying) with a specific distance. (Note that this matter does not 

appear to work when activated first, except when a proof is given. 

AutoCAD created a drawing command (from AutoCAD 2012 onwards.) 

(To clarify the importance of this command, move The cursor is in the 
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drawing area after giving a command to draw a line, for example, and note 

the coordinates at the bottom of The screen. To activate or cancel the snap 

command, we follow the following methods 

 Command:  ShortCut  Status bar 

snapmode 

 :1 لتنشيط الامر
 :0 الامر ءلالغا

F9 
 

 

 .حلمفتاا سبنف هؤلغاا ميتو طينش F9 على طلضغا دعن

 .بهما لخاصةا لقائمةا على لوصولل نيقيطر دجوي Snap و Grid نم بكل مللتحك 

1 .  Menu bar: Tools  Drafting setting  …  

 رختياوا bar Status لحالةا طيرش في Snap او Grid نةويقا على رلايسا رةلفاا زرب طلضغا  2.

.Settings 

 

 

 

 


